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Влизаме въ подгот
вителната седмица 
за деня на детето, 

който.ще се отпраздаува та 
т година въ недгьлята на ми-

,рносцтть— 29 априлъ. 
Тлжна седмица и печаленъ 

праздникъ. До сега варненско
то дете бгьше едно отъ най-
нщастнитгь въ България, за
щото поради една особено 
Неблагоприятна 'за неговото 
отглеждане условия, болести-
тгь и смъртъта имаха до 
него най-лесенъ достжпъ 

Тази година има други 
български деца още по нещаст-
"отг Варненскитп. (^лгъпа и 
• глуха разрушителна стихия 
отне на десятки хиляди бъл 

лари семейната стреха, сгзда-
де нови бездомници —.бежан 
ци въ-собствената (:и земят 

,ишжи на природнитп ярос 
ти мнооюешво крехки сяще 
ствувянш, които ще изчез-
нать, ако не имъ се прите-
чтъ на помЬщь. 
.; Деньтпъ на;•• детето яцкога 
те:бшг праздник, на без 
лрижие и на веселие Въ стра
на малокултурна като магма
та, щог) е и не може дл блде 
другояче освенъ денъ на сьсре 
доточение надъ една ьтъ 
кой жнзненитгъ ни задачи: 
денъ на възпитание и на бла-
Шворителностъ, ' 

Ето защо, той и тази го 
дина ще се отпразднуза въп 
реки всенародната печаль 
Лгьщо повече: страшнот > бед
ствие, което ни сполетя на
лага на българския народъ 
единг, новъ, неотклонимъ и 
бгрзг дъл>ъ спрямо детето. 
Като се отдгьги отъ щмхо 
дитгъ ма деня онова което „ е 
необходимо за подкрепа ня 
здравнитгь детски станции 
станали вече насжщна нужда 
за сгзнателнитгъ майки, всич 
ко друю ще тргьбва да отиде 
е» Пловдивско, Чирпанско, Бо-
рисовгридско, роднипт мпста 
но най нещаетнипиъ деца на 
<1вгьта, •. '"- . -

варненските бащи и майки, 
отзивчиви като ваъкога къмъ 
шгьмитгь народовгзпитотел 

'*•» здравни спасителни на 
чинанин, ще гюгрещнатъ, ув*ь-
реми сме, съ упмтнати лица 
пношитп, и г/ецита, които 
Ще имъ поднесатг значката 
«е детето, томболния билетъ 
или входната карпи аа заби-
0«й1«,,{ устроени за деня. И 
както , цгъ.ги България прсзъ 
'»«зм седмица тъй и ал Вар 
На тгъ масово ще се стекатъ 
на интересният четения на 
мп>чири и учители, които ще 
се УШроятъ въ всички учили-
т «» >рада. 

Мри будното съзнагме на 

I 0,0 
В ъ общинският^ съветъ. 

Въпроса за х/гЪба.— Изчерпателниятъ отговоръ 
на г. кмета. — утвърдени търгове. 

Заседанието на общинския 100,000 лв. помощь за постра-
съветъ се откри въ 6 часа сл. далите отъ веметресението. 
пл. отъ кмета г. Н. Поповъ, Авр. Гачевъ. Повволявямъ си 
който Преди да пристъпи к ъ м ъ да отправя питане къмъ пост. 
дневния редъ, направи следния присъствие по единъ въпросъ, 
докладъ; 

Г . г. Съветници, 
Известно Ви е нещастието, 

което постигна Пловдивска, 
Чирпанска, Борисовгрндска и др. 
околии отъ силното вемлетре-
сение, което разруши до основи 

които повдигнахме още въ на
чалото при конституиране съ
вета и въпреки, че последния 
вече една година работи — по 
него още нищо не е иввършилъ 
а и м е н о : да се осигури ивносна 
ц е н а ' н а хлеба йа, консуматори
т е , а не да дойдемъ до това много ценни имоти и унищожи „ ' . л. > ^ / положение днесъ да ядемъ хл4-олагосъстоянието на целия тови 

край. Известно Ви е с ъ щ о така, 
че държаната, о к р ъ з и т е и об 
щ и н и т е отъ целото Царство, 
па и частни благотворителни 
инициативи, направих» всичко 

. въвможно, ва да подпомогнатъ 
материално бедсткующето на-
сзление. Д ъ л г ъ се налага и на 
гр. Варна да даде своята скром-

6а по 9 лв. кг»р. а утрЬ може 
би 10 лв; 

Пптамъ пост. присжтствие, 
какви мерки е веело отъ своя 
страна за да може да отстрани 
всички причини, които каратъ 
ежедневното поскъпване на 
хлеба а съ тоь.» уеложняватъ 
живота на нашит* граждани. 
Следъ като пост. присътствие 

на лепта, колкото скромните й о т г о в о р и 8 а п а в к : ш ъ с и п . , а в о т о 
бюджьтни средства въ настоя^ яя „ „ „ ^ ЛЛ7МЯТЯ 
щия моментъ повооляватъ. Р.-.з-
читайки.да съмъ тълкуватель 
на Вашето желание, азъ наре-
дихъ веднага да се отпустне 
еумята 50,000 лв. и тя е нне 
сена вече въ съответно'1'о уч
реждение. Но мисля, че ще бж,-
де по силите н» общината, 

да няема думата. 
Н, Поповъ. В1рно е, че по 

въпроса ва хлеба се е приказ
вало, не въ едно ваеед.' ние и, че 
се е ивказвало желание отъ 
всички тукъ ва пвемане мерки 
ва осигуряване евтенъ хлебъ вя 
гряждянс.тиото. Но аа постига-
не-то на това не е по силите 

следъ като одобрит* иавърше н а Варненската община, както 
ното отъ мече - решите да се и е е , ю с и д и т л 3 и а к , . я „ д а е 
отпустне още, 50 000 лв. и общо г р а д с к а и е е Л 0 1 { а о6щциа д а 0си 
сумата отъ 100,000 лв. да се н а н а с е д е и и е т о с и ,ъ 
впише като помощь ва постра- е п т е н ъ х л М ъ п . ) и [ | 0 д о 6 н и м 0 
далите отъ вемлетресението въ м е н т и З а М 8 И и»я да 
бюджета вя 1928/1929 Ф Г. ад п д в и д й е д п а г о л , Ь м а с у м Я ) 

Това е малко аа подпомагане к а т о с е , ш а 1 ф е двидъ , че ва гр. 
пострадалите, и ва това чреаъ в с а м 0 8 а ъ е п о . 
общограждански комитетъ подъ 
почет, председателство на Не 
гово Високопреосвещенство Вар
ненския Митронолитъ Симеонъ 
и подъ мое председателство, 
варненското гражданство е по
канено да инесе доброволна по
мощь. Съ радоеть могн дн Ни 
съобща отвивчивостьта на граж
данството 

До снощи с ъ внесени 500000 
лв., които днесъ ивпратихъ. 

третно мннимумъ 30,000 кгр. 
брашно. Въ • евтените месеци 
ввкупено но 7 лв. кгр. за единъ 
мееецъ време подържане града 
съ брашно и хлебъ, ва община 
та с ъ нуждии най малко 6 мил 
лв. Ако вякуппането стане по 
сегашните цени на бряшното 
не ще стигнатъ и 10 мил. лева. 
Значи, каква колосална сума е 
необходима. 

Направи се опитъ да сторимъ 
Събирането усилено продъл- нещо чревъ Варпенската попу 

жава и се надаваме да донесе лярна банка. Последната даде 
повече отъ 1 мил. дн Диес.ъ съгласието си да отпустне единъ 
постъпи и единъ нагонъ дър- ' 8аемъ отъ 2 мил. лена, които 
венъ материалъ отъ банка „Тру- д п послужи като 
долюбие". * 

Павловъ. Верно е, че нашата Обйротенъ ИСвДйТЪ 
неп(«ст»а страня е поставена 8 а Тг)Ви цель, обаче, нвмери-
въ големи ивпитнние отъ по- хме, че тави сума е далечъ 
стигналото я аемлетреоение. Су- недостатъчна За да се отка-
мата 50 — 100,' 00 лв е много м«емъ отъ тона си намерение — 
малка, и ние требва да глчоу- с ъ Т ! :я недостатъчна сума да 
нрме най малко 250,000 лв. При ночнемъ да вакунуиаме брашно 
големото нещастие сполетело е сгрлха, че вм-{.сто да ннесч-мъ 
населението на 1г1жолко околии намаление въ цената на хлеба 
и ТРЯ сув!а е недостатъчна, но П);е влошнмъ още повече тОва 
авъ питамъ какви суми сл. от- положение, че хй .бн ще почне 
пуснцли големите банки и тър д я с е продава съ единъ лв по 
говски к ъ щ и въ гр. Варна? скъпо отколкото сега. Знччн и 

Н. Поповъ. Г-нъ Павловъ. не- но тоя-. н..чи.гь малка е в*ро 

дига, малкштъ парични жерт 

дейте обижда общ съветници, 
дръжте нриличенъ евикъ. Всеки 
може да прани предложение 
викна сума да се отпустне, но 
не бина да се демагогетиува съ 
тови въпросъ. 

ягносчьта хлеба да поевтинее. 
За да може, обаче, хлеба да 

се продава ецоредъ борсовата 
цена на я*итото, ние смо ние-
мяли виивги своевременно нсич 
ки мФрки ва да се похвялимъ, 

Хлебниятъ въпрр^ъ 
Поради липсата ва предлагапе на жита на тукаш'^ 

вата б( рса и СРЛНОТО покачване на цените, особено следъ 
пооледвитъ' събития въ южна България, града Варна се 
застрашаваше да остане безъ брашно. Господинъ кмета 
на 20 того свика една конференция отъ брашнари и жи-
тари, вь която се размениха мисли за начина по който 
може да се запаси града съ брашно поне за 10—15 дена. 
Реши се да се свика на следния девь отъ председателя 
на Стоковата борса конференция отъ житари и браш
нари, която наистина се състоя въ елбота на 21 того 
съ учьстието на господина кмета и помощника му г. Г. 
Димвтровъ, въ която следъ обстойно обежждане на въ
проса, господа житарит-Ь се задължиха да нгшравятъ въз
можното предъ своите клиенти за да се турне на раз
положение нуждното количество жито. И наистина сжщия 
лень следъ сбедъ брашнаритъ можеха да закупятъ около 
400 тона жито по борсовата цена. Върху базата на тази 
цена нормира се цената на бълия хлебъ. отъ днесъ по 
10*50 лв. за кгр., а за типовия по У лв. за кгр. 
2В. IV. 1928 г. Отъ Комисарството на прехраната. 

6Ц № най леко понасятг, 
Съвета одобри предложението че продължаваме да ядемъ 

ва г. кмета и гласува сумата х л е б ъ ио единъ килограмъ до 

като въ другите градове тегло
то му е намалено и продължа
ва да се вади все отъ единъ и 
с ъ щ и типъ пшенично ' 'брашно 
безъ да се повволятъ примеси. 
Значи, »ъ това отношение граж
данството не е мамено. Не < го
воря ва отделни елоупотребле 
ния които могатъ да станатъ 
даже и когато се достави 
брашното. 
. Своевременно сме следили ва 

цените на брашната и хлеба 
въ цела България. Ввемани с ъ 
мерки ва контролиране цените 
на житата и брашната и съот
ветно съ т е х ъ да се опреде 
лятъ по истинските цени на 
хлеба. 

Напоследъкъ последва пови
шение въ цените на брашното 
и хлеба благодарение иостоян 
ното 

поиачзрнв цените на жиюто. 
Това се дължи пакъ на обстоя
телството, че житото въ по го-
демата си часть се намира у 
селяните, а една малка часть 
— пъ търговците — не само въ 
Варна, а и въ цела България 
поскъпванването на житото се 
дължи още и съ случилото се 
миналата събота веметресение 
въ Южна България, ва където 
стана- нужда отъ но-големо 
притеглюване на храни. 

Преди 4 5 дни свикахъ ко 
мисия отъ житари и брашнари 
ва да дадатъ всички улеснения 
на общината ва набавяне жито 
по истинската цена, защото 
никой другъ не моя«е да даде 
това съдействие осненъ т е х ъ . 
Свикахъ такава конференция 
чревъ председателя на житна .а< 
борса. Въ нея се говори про
дължително около ценат.1 на 
житото. Констатира се, че въ 
Вар..а и Р . Девня нема никак 
во складирано брашно и жита, 
съ изключение на мялко коли
чество и то не въ притежание 
нл тукншни търговци, а на 
яситарите по гарите ивъ ВАТ 
решностьта. 

Държахъ , приеътствующите 
въ конференцията да уквжатъ 
на каквв цена може да се купи 
брашно аа ивхранване нпееле 
нието отъ грзда ва 10—.бдена , 
като апелирахъ къмъ т е х ъ да 
ввематъ грижата ва заппеяпане 
и осигуряване на града съ хра 

ни ва това време. За цельта 6Ь 
пусната подписка между житари 
и брашнари, която веднага се 
покри ва 

500 тона брашно 
"при борсова цена, каквато мо
же да се купи въ тови моментъ 
ивъ цела България. 

Значи, града е осигуренъ съ 
сегашната цена на хлеба ва 
10—15 дена. Никъде другаде 
хлеба не е но доброкачественъ 
и цената не е по евтена откол
кото въ Варна. Пост. присътс-
вие полага най големи грижи 
въ това отношение, благодаре
ние на което и продължава да 
подържа цената на хляба по 9 
лв. кгр. съгласно борсовата це
на на житата. 

Ако сметнете, че по новия 
бюджетъ е възможно да се гла
сува вадоволителенъ кредитъ и 
че съ тоаи кредитъ общината 
ще може дя купува ' жита ва 
града ва случай като настоящия, 
н-внамъ противъ, колкото това 
да е страшно и рискувано, като 
се има предвидъ, че обикновено 
държавата и общината е ъ дошъ 
стопанинъ, съ което вместо да 
подобримъ — ще влошимъ евен
туална хлебна крива въ гра
да ни. 

Авр. Гачевъ Колкото ва Фор
малната страна на тови въп» 
росъ г кмета е правъ. Но ис-
камъ да ивтъкна друго об 
с т о я т е л с т в о . Когато се на-
гърбватъ хората да управля-
ватъ, това вначи дя предвиж-
датъ. Още съ встъпването си 
въ длъжност ь пост. присътст-
вие требваше да внае какви СА 
неговите права и задължения, 
които с ъ го пратили тукъ . 
Още отначало се кевва, че съ 
брашната и хлеба се снекулира 
и се направиха конкретни нре.-
ложения ва ваем. ме мерки о 
време вя обув\аване спекулан
т и т е . Дългъ се налагаше още 
тогава на общ съветъ дя се 
бори еъ т е х ъ А това ще ст.не 
съ закупуване храни, ангажир-
ване мелници и Фурни, като се 
хвърлимъ въ борба чревъ про 
ивводството. 

Отъ сведенията които съб-
рахъ отъ компетентни лица: 
житари, брашнари и хлебнри, 
— отъ направената точна кал 
кулация по цените на житото 



Стр. 2- Варненски общински вествикъ Врой 169 

Ч |>-Поскжпвай§ на хлгЬба 
МеркитЪ на: общината. 

и брашното съ всички равноски 
и споредъ получения рандеманъ 
отъ 100 кгр. брашно — 139 
кгр. хлебъ , днесъ хл46а не 
требва да се продава повече 
отъ 8 лв. кгр. 

Не кявваме, че пост ирисът 
отвие не е сторило нищо. 

Правя предложение, да се 
гласува оборотенъ кредитъ отъ 
16 мил. лв. средствата ва който 
да се набавягъ чревъ прогре 
сивно облагане върху ония 
граждани които получаватъ по 
вече отъ 60 хил. лв. годишенъ 
доходъ и по начина както спо-
менахъ преди малко ще полу-
чимъ евтена храна ва Вар..а. 

Ас. Ерусевъ. Щ е повдигна дна 
. въпрос» ; 1) По отношение ота 

налото еругвание въ видарията 
на новостроящото се кавино въ 
приморската градина. Макаръ, 
че местната преса нвлеве . съ 
антраФнле, като нямира това 
срутване ва не толкова важно, 
обаче, като се има предъ нидъ, 
че то става въ време когато 
немаме големи дъждове, сме-
тамъ, че имаме основание да 
се страхуваме — когато вдани 
ето е вече искарано — да 6ъ-
демъ свидетели на сгромоляс-
ването му. Предлагамъ още 
утре да бъде нааначена коми
сия отъ архитекти, която да 
ивучи това ерутвание отъ как
во проивлива, какъвъ е мате
риала на плочата, има ли про-
пукввне и въобще застрашава 
ли опасность въ бждаще на то
ва вдание ва което харчимъ 
толкова милиони лева. 

2) Иавестно ви е, че напо-
следъкъ пеехме решение ва при
лагане строго плана ва урегу-
лирване града^сь прокарването 
на нови улици. Сметамъ, оба
че, въ това отношение ние 
требва да ввемемъ строго ста
новище. Нйе не сме справедли
ви спремо иввестна категория 
собственици, на които при оп
равяне иввестни улици имъ се 
отнематъ ц е л и т е дворни пар
цели, а не имъ се дава о време 
место за да си направятъ една 
или две стаи к ъ д е т о да се пре-
несатъ. Действително ва ония 
граждани дворищата на които 
се васегатъ отъ прокарването 
на такива улици, но иматъ още 
достатъчнъ место, ако добро
волно не си срутятъ к ъ щ и т е , 
това да се иввърши отъ пожар
ната команда, но ва ония на 
които се отнема целото место 
се поетавятъ в ъ иввънредно 
тежко положение. Требваше съ 
тови въпросъ о време да се ва-
миелимъ — още превъ януарий 
и мартъ требваше по от^зленъ 
списъкъ бърво да имъ .се рав-
дадатъ ме«та, ва да могатъ до 
дадените имъ срокове ва срут
ване к ъ щ и т е си, да могатъ да 
си постре я т ъ нови къщи. Треб-

. ва да нак.еримъ ннчйнъ да рав 
решимъ тови въпросъ, ва да не 
страдатъ тези граждани. 

Н. Поповъ. Навначена е тех
ническа комисия по преглежда
не кавиного, протокола на ко 
ято е прг.четенъ на едно засе
дание лв съвета. 

По въпроса ва местата васег-
нати но прокарване нови улици 
работи комисия ва привеждане 
в ъ ивпестность тия места, като 
ги равдели по категории по ва-
кона ва благоустройството. Н« 
нуждающ^те се отъ овемлянане 
такива стопани ще се равдидатъ 
места чревъ теглене жргбие, 
Ако и то и въпросъ да бехме 
решили по рьно.теви хора превъ 
вимата не можеха нищо да на 
правятъ. Преди всичко съ съ 
борения материялъ щ е х а да 
строятъ нивите си к ъ щ и . Въ
проса се касае ва урегулириане 
на улиците. Ако почнемъ да 
даваме отсрочки тая работа н е 
ма да имн край. 

Д. Янакиевъ. Никому не треб
ва да бъде тея«ко когато се по
ставя на равглеждаие въпроса 

ва хлеба, защото надали има 
другъ по големъ въпросъ кой
то да. интересува всеки граж-
данинъ на Варна. Ако ивлевете 
ивъ града и кафенетата, навее-
къде се коментира поскъпване
то на хлеба, ватова желяя кея 
чки тукъ да се ванимаемъ съ 
тови въпросъ и си кажат ъ ду 
мита, та ако не премехнемъ, то 
да смекчимъ цената му. Правъ 
е г. Гачевъ, че не е доволенъ 
отъ отговора на г. Кмема, за
туй защото не е казано нищо 
съществено. Пост. приеътствие 

,винаги се вадоволява и'изви
нява за взети мерки, свивкали 
конференции, употребили уси
лия за намаление цената на 
хлеба. Да, конференция съ мел
ничари, които образуваха единъ 
картелъ помежду си съ цель 
да си осигурятъ по-тлъсти пе
чалби. 'Тогава каква цель има 
назначената комисия по опре
деляне рандемана? Има. вначе 
ние, да се бие самара, а мага
рето свободно да пасе на по
лето. Чревъ рандемана се иска 
намаление отъ хлебарите, а не 
отъ мелничарите и житарите . 
Л съ това се васега единъ го
л е м ъ въпросъ, — влошаване 
отношенията между работници
т е и хлебарите, като послед 
ните искатъ да намаля гъ над
ницата на работник*. Тукъ въ 
вялата може да има работници 
които с ъ уволнени, ващото да
ли съдействието си на комиси
ята въ практическите работи. 

Кмета кава че немало пари, 
а не иска да ивполвуяа дадените 
2 мил. лева ва тнзи цель. 

Н. Поповъ. Защото съ теаи 
2 мил. лв. щехме да купуваме 
жита и брашна иакъ по борсо
вата цена. 

Д. Янакиевъ. Вх допълнение 
на онова което каза г. Гсчевъ 
ще добавя, че при борсовата 
цена на житото, отъ направе 
ната практичесла сметка ще 
видите че брашнарите нъ града 
осигуряватъ една печалба отъ 
1,800,000 лв. Това с ъ сведения 
ваети отъ комисията навначена 
ва определяне рандемана. Ако 
тя л ъ ж е нема нужда да ге на
значава. Само отъ тегло го на 
торбите по 700 гр. което влиза 
въ общото тегло нл. брашното, 
но св връщатъ на брашнарите, 
последните извличатъ «-дна пе
чалба повече отъ 105.000 лева 
месечно. 

Н. Поповъ. При калкулиране 
цената на брашното тона се 
I вема подъ внимание. Фактите 
ви с ъ неверни, 

Д. Янакиевъ. Взети с ъ отъ ко 
мисията. 

П. Попоповъ Комисията та 
кива Факти не може да даво. 
Ако е въпросъ да се надуинтъ 
известни Факти, това не е пре
поръчително. Въ същность то
ва не се'отразява върху цената 
на хлеба, ващото при опреде 
лянето на последната калкули
раме човалъ брашно по 60 кгр. 
Най сетне това тегло на браш
ното е определено но силата на 
едно разпореждане на влвлтьта, 
което се налага да се спазва. -

Д. Янакиевъ. Като ввемемъ 
предъ видъ и всички други 
шмекерлици които брашнарите 
вършатъ съ овлажняване браш 
ното въ мелниците и при из
годни случаи продаватъ, обаче, 
най.големата печалба се навли
ча ва сметка па консуматорите 
въ Варна равликата която се 
явява между цената на житото 
и тая на брашното, а впослед
ствие и на хлеба. Когато цЬ 
ната на житото е увеличена съ. 
60 ст. кгр. — цената на браш-
ното се увеличава съ 1 лв. По-
натвтъкъ това се отразява и 
върху цената на хлеба. 

Не е верно, че житото е било 
въ всмлед-влекото население, ва
щото вестниците пишатъ и 
всички ние знаемъ, че селското 
население гладува, а даже е 

имало случай добитъка си съ 
леблебии да нахрани по липса 
на Фуражъ Ако има въ некои 
селяни още жито, то - е склади
рано още въ началото на ре
колтата. (Пререкания между 
Даскаловъ и Янакиевъ) 

Като се присъединявамъ 
къмъ предложението на г. Га 
чевъ, апелирамъ още отъ сега 
да с« ввематъ всички мерки ва 
намиране средства ва идущата 
годинч -за да можемъ въ бъде
ще при случяи като настоящия 
да поведемъ борба срещу спе-
кулатв, за да не става нужда 
като съветникъ павъ да повди-
гамъ тови въпр"осъ. Предла
гамъ въ бюджета който ще 
приемемъ въ бливвите заседа
ния иа предвидимъ такъвъ кре 
дитъ. ' . 

Д-ръ П. Ранковъ. Г нъ Яна
киевъ нема контактъ съ веме-
делцит-е и не може да твърди 
работи които не повнава. До
статъчно е да отидите по га
рите и ще видите, че всеки 
день слизатъ по десетина воля 
съ храни, а въ Провадия даже 
и 50. Заскъпввнето на всички 
артикули ще продължава да 
става. Никой не си вядава въ
просъ напи. вагцо поскъпва си
ренето? К ъ д е останаха онгя 
мери които служеха ва отхрян-
ваието на добитъка? Всичко е 
иворано и 8ас,ето. Ония тучни 
ливади крг.й с. с. Тестеджий, 
Султанларъ и др. вече ги нема. 
Следователно Фуражъ липсва и 
остава п*ената като най главна 
храиа ва дебятъка, во поради 
миналогодишната суша и тя 
липсва. л' • : " 

Съ назначаване комисия ва 
определяне рандемана се целе
ше да се поправи сторената 
грешка въ минрлото, ващото 
иначе хлеба сега щеше д* бъ
де още по-скъпъ, Има и много 
други н.ичини които вает&вятъ 
хлеба да се продава по 9 лв , а 
може. би и да ср увеличи. Добре 
би било да се ''^сключи ваемъ, 
та когато дойде есевьта да се 
вапасимъ съ жита ва да можемъ 
по този начинъ да държимъ 
цормирана цената на хлеба. 
Това е трудно да сторимъ, ва
щото ние сме се нагърбили съ 
толкова предприятия да иввър-
шимъ Въпроса, съ лихвите и 
пр. ва подобенъ в=емъ? 

Г. Даскаловъ. Въпроса е мно
го сериовенъ, но не се повдига 
сериовно. Това..което, се пред-
лкга е съвършенно несе|)И08но. 
На какво основан! е ще правимъ 
облагания ва набавяне тови кре
дитъ, доетатъченъ ли е и отъ 
где ще го ввемемъ ? 

Авъ искамъ дн обърна Ва 
шето внимание нч другъ единъ 
въпросъ въ свръзка съ прехра 
ната. Той се забрави и не бихъ 
го повдигналъ, ако не се стра-
хувамъ, че може да се повтори. 
На великата елбота половината 
отъ гражданството остана безъ 
хлебъ. Тона не требва да оста
не незабелязано отъ общинския 
съветъ и чревъ една анкета да 
се наложатъ санкции на винов
ниците, Споредъ моите откъс
лечни сведения това се дължа
ло на обстоятелетвово, че не 
били дадени достатъчно брашна 
на хлебврите ва да ивмесятъ 
хлебъ, ващото следъ Великдень 
цената на брашното ще бъде 
повишена. Ако се установи, че 
действително брашнари и хле 
бари с ъ обравували картелъ и 
с ъ прибегнвли до тави мерка 
ва повишение цената на хлеба. 
ние имаме всичкото основание 
да се иска наказание на винов
ниците по специалния законъ 
ва прехраната. 

Авъ предлагамъ да се на пра-
,- ви анкета ва дч се разбере отъ 

общинския съветъ, кои еж, при
чината ни Великата събота 
гражданството да остане б е в ъ 
хлебъ. Назначената за цельта 
анкетна комисия да разследва 
брашнари, хлебари, бакали и 
др. и установи истинския ви 
новникъ, като ва ревултата въ 
едно отъ идните заседания до-
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кладва въ съвета ва ввемане 
нуждните санкции. 

Авр. Гачевъ Даскаловъ вакачи 
че несериозно сме повдигнали 
въпросите и леко сме гледали 
на нещата. Ако наистина мина-
налта събота гражданството е 
било оставено безъ хлебъ и 
ако има демонъ който си играе 
съ цената на хлеба и брашната, 
нека открито да каже кой е 
той. Също ще обвиня г. Дао-
кяловъ въ несеригвность, ввщо 
то не прави конкретно предло 
жение. 

Нашето предложение е много 
ясно и категорично. Ние иска
ме да се гласува по спешноеть 
въ бюджета 16 мил. лв. които 
с ъ достатъчни да поведемъ 
борба противъ спекулата, която 
можемъ да искаме да бъде ут
върдена отъ надлежния мини-
стъръ 

Н Поповъ. Предложение се 
направи но този поводъ отъ г. 
Гачевъ да се ввематъ веднага 
мерки ва изхранване население
то, като посочи и по, какъвъ 

'начинъ да стане. Това може 
да стане само при новата ре
колта и по новия бюджетъ. Но 
да се смета, че сега могатъ да 
се нвмерятъ парични средства 
ва Осигуряване евтенъ х л е б ъ 
на гражданите, съгласете се, 
че не е въвможно. 

Предложено на гласуване 
предложението на Авр. Гачевъ 
не се прие. 

Прие се предложението на г. 
Г. Даскаловъ ва назначаване 
анкетна комисия отъ трима 
души, въ съетавъ: Г. Даскаловъ, 
11. Парасковъ и Хр. Андреевъ, 
която да проивведе анкета по 
случая съ оставяне гражданст
вото бевъ хлебъ миналата съ
бота и ревултата докладва въ 
съвета. 

Пристъпи се къмъ Дневния 
редъ. 

Приеха се некои поемни усло
вия аа произвеждане търгове и 
одобриха се проивведени такива. 

Прие се наборния списъкъ ва 
следующия трудовъ наборъ спо
редъ който подлежатъ на по 
виквяне 1538 младежи. 

Одобриха се цените на инва
лидните павилиони ивъ града 
8в новата наемна година пред. 
ставени отъ д во „Инвалидъ". 

Пом кмета г. Ц Ханджиевъ 
доклпдва, че превъ 1924 год. се 
ивработи правилникъ ва разда
ване места на бевдомниците. 
За останалите невасгроени та
кива места превъ м. Фенруарий 
т. г. се ивдаде обявление, ако 
стопаните имъ желаягъ дч си 
ги вапавитъ да съобщятъ при
чините поради които не с ъ 
могли до сега да ги вастроятъ. 
Досега еж, подадени 108 ваявле-
ния. Назначената ва тави цель 
комисия намери причините ва 
неваотрояване местата на всич
ки тия 8»явители ва уважител
ни. Повечето отъ т е х ъ СА опъл
ченци, инвалиди, вдовици и др. 
които молятъ да имъ се про
дължи срока ва да могатъ превъ 
това лето да ги вастроятъ, ва 
щото много отъ т е х ъ чакатъ 
отпущането кредитъ отъ над-
лежните имь корпорации. Ко
мисията дпва мнение да се про
дължи срока на тия ваявители 
до 1 октомврий т. г да вастро 
я т ъ местата си. 

Ц. Ханджиевъ Обявление бе
ше напечатано въ всички мест
ни вестници и е равгласено съ 
глашатьй По всичко личи че 
останалите стопани нема да по-

дадътъ заярления. Понеже съ 
прокарнането нови улици оста-
ватъ много нови бездомници, 
които ще требва да овемляваме 
съ, тия места. 

Авр. Гачевъ. Ако дадемъ общъ 
срокъ на всички тия бевдомни-
ци, въ числото ще попаднатъ 
хора преимуществено силни на 
които ще дадемъ въвможность 
да не строятъ Да се даде срокъ 
на ония които н е м а т ъ тая във
можность. За вдовиците, инва
лидите, опълченците срока да 
бъде продълженъ още 2 години 
ващото т е чакатъ кредити отъ 
определени места. Вместо да 
става нужда повторно да се рав 
глежда тови въпросъ, сега да 
ввеиемъ такова решение. 

В. Игнатовъ. Требва, по та
к ъ в ъ начинъ V,8 бъдатъ заста
вени тия бездомници да строятъ 
а не да имъ се дава въвможно
сть да протакагь, ващото още 
много други чакатъ ва места, 
когато т з вече три години ва-
държатъ тия парцели. 

Ц. Ханджиевъ. Дължимит* 
160 места по регулацията да 
се раададатъ по жребие. 

Г. Даскаловъ. Жребието да се 
тегли отъ самите лица, 8а да 
се ивбегнатъ каквито и да било 
обвинения впослеествие. 

Ивбра се комисия въ съетавъ: 
помощ кметъ Ц Ханджиевъ, 
инж Божиновъ и Д ръ П. 
Ранковъ, по овнмляването на 
тия бездомници. 

Г. Недплчевъ. Заяви, че по 
определяне рандемана на хлеба 
работниците които с ъ били 
повикани в ъ помощь на коми
сията днесъ се намирали подъ 
ваплаха да оатанатъ на улицата, 
ващото с ъ услужили на вар
ненското гражданство. Той по
моли пост. приеътствие да вве-
ме всички мерки и въ следую-
щето васедание ни ванимае съ 
тови въпросъ какви мерки общ. 
съветъ требва да ввеме ва рее-
пектиране хлебар . сдружение 
ва възвръщане тия работници 
обратно на работа, 

Заседанието се вдигна въ 9 
часа вечерьта. 

За експортна тюшъ 
Запитвания. 

Една о т ь най-големите фир
ми за фабрикуване на папиро
си въ Нидерландия Индия Н. 
Б . Мае ОгШаогу въ Амбраза, се 
е обърнало к ъ м ъ българското 
кан:улство въ Амстердамъ и 
изказва желание да влезе въ 
сношение съ български тър
говци на тютюнъ, с ъ цель да 
си осигурятъ едно редовно 
снабдяване съ едно подходя-
ще за нейната фабрикация 
качество ориенталски тютюнъ. 
До сега тази фирма, както и 
другите фирми в ъ Нидерлан
дска Индия е употребявала 
само местни индийски тютюни, 
които, обаче, с ъ по пригодни 
за фабрикация на цигари 
(пури)отъ колкото на папироси. 
Фирмата моли консулството да> 
стори необходимото щото бъл
гарските търговци, които би
ха се интересували отъ евен-
туаленъ експортъ на бълг 
тютюни въ Нидерландска Ин
дия да й адресира своите 
оферти съ мостри ,на разнк 
качества т.отюнъ на листа " 
указание на цените. Адрес 
на фирмата е : Н. Б . Мае Ой-
1аогу АтЬагака Ш е г 1 . Оов1 Ьсие, 
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нъмъ Варненските граждани и всички учреждения, 

институти и организации. 
V. Тежка окърбь наново залива нашата аемя. Страшните 

ввмлетреоения, разрушенията на които убиватъ наши оъоте-
чеотвениця и ввхвърлятъ на произвола на съдбата хиляди 
добри български овмейотва, покрусиха дълбоко душите на 
ц*лия нарпдъ. Въ теви моменти на небивало по своя ужаоъ 
народно бедствие, народния моралъ требва да се мобилизира 
88 ващита на о-раната. Мъките на пострадалите отъ при 

' родната стихия тракийци требва чаоъ по-скоро да бъдатъ 
омвгчени отъ топлото съчувствие на техните въотечеетвени 
ци. Плача на майките и децата, страданията на бащите, 
отхвърлени въ бедствие, не по техна вина, требва да на 
м*рягь отввукъ въ душата на всеки български гражданинъ. 

Апелъ отпрарями ние къмъ всички човешки оърдца въ 
Варна за помощь и състрадание къмъ измъчените, осиро
тели и обеднили български семейства. Помощь действителна 
и бърза очакватъ днеоъ невинните жертви на нашата тежка 
орисия 

Нека всеки гражданинъ, учрежа^ения, институти и ор
ганизации на гр. Варна отделятъ даже и огъ свои валъкъ 
чаоть 8а нуждагощите се. Варна не може да остане бе<уча-
отна зрителна на тая небивала народна трагедия. Комитетътъ 
ще приема, чрезъ своя казиеръ — Директора на Популяр
ната Банка и най скромната иокренно дадена помощь Суми 
те ще се внвсять срещу разписка въ касата на Популярната 
Банка въ воеко време. 

рългарски Чиновници, 
Отделете отъ сърдце поне еднодневната си заплата 

за нашит* пчнелнени въ трауаъ брат. 
Търговци, занаятчии и индустриалци, 
Бъдете уверени, че помощьта Вя ще блдв благословена. 
Адвокати, л-Ькгри. инженери и всички 

представители на свободните професии, бъдете 
иожертвувателни и облегчете страданията на плачущите. 

Момента е важенъ и страшенъ. Всеки требва да бърва, 
проникнатъ отъ оъвианието, че изпълнява вишъ дългъ къмъ 
Отечеството 

Тоя дългъ ни зове по настойчиво отъ всеки другъ пъть. 

Граждани на 8арна, 
Докажете на целъ оветъ, чо децата на нашия народъ 

и въ дни на най страшни изпитания бодро паштъ морални 
тЬ и ЗПЦИИ на овоята родина. 

гр. Варна, 19 Априлъ 1928 год. 
Ночетенъ Предоедатель на Комитета: Негово Високо Преосве
щенство Варненски и Преславски Митроподигь Г. Г. Симеонъ 

Предоедатель на Комитета, Кметъ на гр Варна: Н Поповъ 
Секретарь: Главенъ Секретарь на Вари Т И. Камара: Св Грековъ 

Каоиеръ: Директор ь на Варн Иопул Банка: Д. Духовниковъ 
Прадсед. на Варн Т. И Камара: К Геяовъ 

Председ. па Варн Стокова Борса: Ер. Петковъ 
Председатель на Търг. Д во: II Бъкловъ 
Директоръ на Б Н. Банка: II Попови 

Председ на Око Сждъ: Евт. Водетчаровъ 
Окр. Данъчвнъ Началиикъ: Авр. Тодоровг 

Ректоръ на Тъг. Академия: Д Календжиевъ 
Председ. на Влаготв. Комитетъ на Банките: Рогалски 

Ипдустриялецъ: Асенъ Пиколовъ 
Председ Д вото на ваиаон офицери Зап. Гепер Габаревг 

Председ. на Занаят. Комитетъ; Хр Твояаровг 

Ш 
св 

[НА РАЗНИ АДРЕСИ, 
Една пребьрзана информация 

Тезническата дирекция при 
общината съобщава: 

• Съобщението въ тази сут 
РШнин брой на „Варненска 
Цоща" съ заглавие „Казиното 
и срутило" сгдържа непрове
рени и крайно преувеличени 
Работи.. 

Действителностъта е след 
тШ: Зидътъ въ ююзападния 
*шг на голгъмия салонъ сь 
Фронтъ къмъ морето на нгь-
КОлно само метра отъ тухле-
"«та зидари», 60 см дебели 
И', изнданъ върху камененъ 
*и& широкъ 70 см се срути 

Никаква бетонова плоча 
н»»ло срутена. 

Срутването е станало вче-
р.г 22 IV 1928 %. 5 часа сл. 
обгьдъ следъ дъжда, който валя 
презъ цтьлия день, Назначена 
е техническа комисия за уста
новяване причинитгь на срут
ването. 

Възстановяването на пад
налия зидъ ще стане въ про 
дглжение на 2-3 дни и 
еъвсемъ не ще забави довгрш 
ването на бюфета*. 

Вярна, 13 IV". 1928 г. 

Уроца по български и нешск и 
за ученички и.ученици 

дава 
В. Ставревъ, 

учитель търгов. училище. 

на Варна 
Варненекиятъ общо граждан

ски комитетъ ва подпомагане 
пострадалите отъ вемлетресе-
нието изпрати следните събо 
левнователни телеграми: 

Окжжните управители, Плов-
дивъ, Ст.-Загора. 

Варненекиятъ общограждан-
ски комитетъ Ви моли да бъ
дете тълкуватель предъ населе
нието отъ окръга Ви, на сър
дечните състрадания които вар-
ненци питаятъ къмъ всички на
ши добри съотечественици, кои
то имаха нещастната съдба да 
понесатъ ужасите на страшни
те вемлетресения и да дадътъ 
скъпи човешки и материални 
жертви. Варненци съ пълното 
съянание на вадълженията си 
къмъ своите братя, ще нанра-
вятъ всичко каквото могатъ ва 
облекчение на техните мъки 
и молятъ Бога да ги вапави отъ 
нови страдания, а вагиналите 
да дарува съ милость и веченъ 
покой. Комитета преведе днесъ 
на централния , комитетъ при 
Вътрешното Министерство су
мата 600,0000 лева, вънъ отъ 
ивпратенит% помощи отъ общи
ната и други учреждения. Под 
писката продължава, посрещана 
навсекъде съ готовность. 

Председатель Комитета, Вар
ненски Кметъ: Н Поповъ. 

До Общинските кметове Чир 
панъ, Борисовгрвдъ и Плов 
дивъ 

Варненекиятъ общограждан-
ски комитетъ вя събиране по
мощи ва пострадалите отъ вем 
летресечиета ме натовари да ив-
кажа най-сърдечните състрада
ния на варненци къмъ всички 
наши братя, които имаха неща
стието да преживеятъ ужасите 
на страшната катастрофа споле
тяла нашата страдална вемя. 
Живеемъ съ Вашите мъки и 
иекренно се етремимъ да на 
правимъ всичко ва техното об
лекчение. Днесъ комитета пре
веде на централния комитетъ 
при Вътрешното Министерство 
сумата 500,000 лева, вънъ отъ 
изпратените помощи отъ общи
ната и други учреждения. 

Подписката продължава, по
срещана навсекъДв съ готов
ность. Нека Богъ вапави отъ 
нови страдания нашите добри 
съотечественици, а на вагина 
лите да даде милость и веченъ 
покой. 

Председатель Комитета, Вар 
ненски Кметъ: Н. Поповъ. 

До редакцията на в. „В-ар 
ненска Поща" — тукъ, 

Копие: Редакцията на в. „Вар
ненски Новини". 

Въ брой 3003 на вестника Ви 
е поместено антрафиле съ над 
словъ 5оз — Помогнете, хора 
вагиватъ!", въ което анонименъ 
авторъ или самата редакциа, 
съ единъ твърде грубъ и нер 
венъ тонъ обвинява въ безпо
лезно мъдруване общината, ин
ститути, граждани и комитета 
ва събиране помощи, който на-
поеледъкъ се конституира по 
инициативата на общината. Не 
бихме о т г о в о р и л и на нео-
качествимата по своя тонъ ва-
качка, ако тя се отнася до 
некой обикновенъ всекидне-
венъ случай. Авторътъ на ан-
траФилето, обаче, ввемайки по-
водч. отъ едно народно неща
стие, е ивлелъ всичката си 
мъоть, която до сега е скри-
валъ, къмъ некои съсловия, 
среди, учреждения и личности. 

Намъ е неприятно да цити 
раме ивравитЬ съ които автора 
си служи, ващото те съ доста
тъчно ивтъркани отъ употреб
ление въ оная епоха следъ вой 
ната, когато злобата беше до-
бродетель и грубианстното — 
благородство. Не на автора но 
на обществото ваявяваме, че 
сумата, която общината отнуст-
на ва пострадалите се папрати 
въ СОФИЯ, преди още автора да 

бе получилъ вдъхновение ва 
въпросното антрафиле. Остана
лите суми се внасятъ въ По
пулярната банка и ще се ив-
прящатъ последователно по 
предназначение. 

На края длъжни сме да гв-
кажемъ съжалението си, че у 
насъ все има хора, които съ 
въ състояние да ивполвуватъ и 
най страшната човешка траге
дия ва удовлетворение на свои 
лични чувства. 

На общогр, комитетъ 
Прееседатель: Н. Поповъ 

Секретарь: Св, Грековъ 

ХРОНИКА 
Курортното бюро п ж общината 

има сведения, че некои лица — 
самовванни посредници съ оби 
бикаляли града ва да търсятъ 
и описватъ квартири ва летов
ници, Същите теви лица съ 
се държали арогантно предъ 
гражданите. 

Курортното бюро съобщава 
на гражданите, че никакви 
други лица не могатъ да оби-
калятъ града и описватъ квар 
тири ва летовници, освенъ спе
циално назначената ва цельта 
комисия и на която гражданите 
съ длъжни да укажатъ съдей
ствие. 

Ония лица, които се валовятъ, 
че обикалятъ наново града 
безъ да иматъ необходимото 
разрешение, ще се предаватъ 
на властите. _-' 

Тубернулинизацията на"Доиния 
едъръ рогатъ добитъкъ (крави 
и биволици) въ града е на при
вършване. Всички ония, които -

не съ туверкулинивирани да 
се докаратъ на 25 и 27 т. м. 
въ 7 ч, сутриньта въ „Ханъ 
Варна" ва туберкулинивиране, 
следъ която дата продажбата 
на млеко отъ нетуберкулини-
виранъ ще се набрани, а на 
нарушителите ще се съотавятъ 
актове ва глобяване. 

Варненски Архиологически му
зей. Превъ м. априлъ съ по
стъпили следните предмети: 
мраморна плоча съ изображение 
богиня Конкордия и глиненъ 
Фрагментъ отъ Варен. Техн. 
Дирекция; вкаменено дърво отъ 
П. Динковъ; тракийска стрела 
и Фрагментъ отъ ножче отъ А. 
Милевъ; акция „Промищле-
ность" отъ Ст. Асеновъ; вазчч-
ка съ хриет. изображение отъ 
В. Милковъ; стрели отъ Т. 
Добревъ; старовремененъ све-
тилникъ отъ А. Константиновъ; 
фрагментъ отъ пиринченъ 
кръстъ отъ Г. Л. Мирчевъ; 
монета отъ Ив. Стояновъ; лам
пичка отъ В. Гебеджелиевъ; 
металическа огърлица съ изоб
ражение на светия отъ СОФИЯ 
Ламбова; женски сукманъ, вая-
сълска носия отъ М. Василевъ; 
сукманъ и поясъ съща носия 
отъ Я. Георгиева; престилка 
съща носия отъ Н. Илиева; 
златна монета Имп. Лео I отъ 
Д. Ангеловъ; надгробни, гли
нени и стъклени Фрагменти 
отъ равни равкопапания ва ка
нализация въ града; копие на 
български шевици отъ с. Ло 
пушна отъ Варн. учил. Инспек
ция; Иерусвлимски щампи и 
икони отъ X. С. Георгиевъ. 
Дружеството изказва своята 
"благодарность на дарителите, 

Д ръ Я. Арнаудовъ. 

ултуреаъ првдь 
Отъ разнообрязните прояви 

на значително диференцирания 
културенъ животъ на Варна 
превъ ивтеклия севонъ тукъ, ще 
скицираме само читалищното, 
театралното и музикалното де
ло. И въ трите тия области на-
блюданаме стремежъ къмъ об
нова н усилена работа ва пос
тавяне осно, ите на нещо трай
но Забелевва се една постепен
на и системна дейность за из
граждане на ония на нашия 
градъ истински културенъ об 
ликъ. И това е най правиятъ 
пъть, ва който се съвдава една 
трайна култура. 

Читалищно дело. 
Следъ като заглъхна Народ-

ниятъ университетъ, които не 
колко години следъ войната съ 
удивителна настойчивость и ус-
пехъ поддържаше народните 
четения въ Варна, неговото де 
ло требваше да бъде подето 
отъ младото Читалищно д ство. 
Замислено като духовенъ цен 
търъ на варненската интелиген
ция, това дружество биде осно 
вано съ цельта, да стане ив-
точнивъ на повечето отъ кул
турните начинания на града. 
Една отъ най главните му за
дачи е разбира се, да урежда 
популярни скавки. Като членъ 
на Върховния Читалищенъ съ-
юаъ, то се полвува съ всички 
привилегии и облага, които дър
жавата и общината даватъ на 
народните читалища, и ватова 
е поставено въ най благопри
ятни условия ва организирането 
на народните четения. Олидъ 
като изживее организационния 
си периодъ, дртжеството презъ 
изтеклата вима се вае да поста
ви на по-солидна основа своята 
културна дейность. Комитетътъ, 
учреденъ ва тая цель, можа да 
органивира едииъ вначителенъ 
брой (около 40) скавки на мест
ни и столични лектори, повечето 
отъ които беха ивнесени съ 
компетентность и вещина. Бие 
обаче на очи, че повечето отъ 
тия скавки беха сравнително 
слабо посетени Съ ивключение 
на петнадесетина лекции, посе
тени отъ по 150 и повече слу 
шатели, числото на посетители-

за тт тш\% г. 
т е на останалите редко над
минава 100, а често варира меж
ду 40 и 60. А въ много по-
малки градове като Габрово и 
Ломъ скавките се посещаватъ 
отъ по 300 до 600, а често и 
до 800 души. Естествено, това 
обстоятелство не е отъ естество 
да окуражи уредниците и, мо
же би, поради това техното де
ло не може да се раврастне въ 
ония равмери, които биха се 
очаквали въ единъ големъ градъ 
като Варна. Причината на това 
слабо посещение требва да се 
търси главно въ не още прео-
Уолената следвенна психика на 
публиката. А цоже би е необ
ходимо повече рекламна дей
ность: подходящи бележки въ 
местната и софийската преса, 
хвърчащи листове и пр. Най 
после нека не се вабравя, че и 
умелиятъ подборъ на темите 
играе голема роля. Нека се на 
деваме, че следъ поставените 
основи превъ изтеклата вима и 
следъ почерпените поуки тия 
народни четения въ бъдеще ще 
се органивиратъ съ по големъ 
вамахъ и по-голема системность. 

Въ началото на сезона по
добна дейность равви и класно
то учителско дво, и то съ го
лемъ успехъ, обаче въ послед
ствие по необясними причини 
то я прекрати. Публични чете
ния по предварително устано-
венъ планъ и програма, само 
че отъ по-специаленъ характеръ, 
се уреждаха съ вавидна енер
гия и големъ успехъ отъ сдру
жението на счетоводителите. 
Последньото можа да поднесе 
на публиката една серия отъ 
лекции, ивнесени отъ тукашните 
най-добри иовнавачи на стопан
ските въпроси. Скавки се уреж
даха и отъ местния клонъ на 
морския говоръ, отъ АШапзе 

" Егащ}а18е, отъ Българонемско-
то Култ. Д во и други органи-
вации. 

Струва ни се обаче, че Ни-
ститутьтъ на народните чете-
вия въ града ни би се поста-
вилъ на действителоо солидна 
основа, ако всички дружества, 
една отъ главните цели на 
които е уреждането на сказки, 
се спорввумеятъ и обравуватъ 



Стр. 4 Варненски общински всстнякъ Брой № 

единъ общъ комитетъ, който 
да организира четения съ най-
равиообраапа прогрима. Но тп-
нъвъ начинъ вместо пилеене 
на сили, ще имаме концентра
ция на такива и би св премахна 
ла пакостната конкуренция и 
би се допринесло много вя про
пагандирането на топ ипспгг 
тутъ между гражданството. Чи 
стиятъ приход/ь отъ тия | бщи 
четения би могълъ да послу
жи, на първо време ва достав
ката на проекционенъ япаратх-
епидиоскопъ, отъ който грндътъ 
ни има такава големя нужда и 
който би билъ много добро .при
тегателно средство при бъде
щ и т е четения. 

Значителенъ прогресъ отбе-
лева читалищното дело и съ 
преместпането на градската би
блиотека въ центъра на града 
и съ уреждането и откриването 
на публичната читалня въ *оа-
ето на новия театъръ . Ини
циативата ва това бе вееха 
още при основаването нз чита
лищното друясеетио, но по рав
ни причини може би бъде реа
лизирана едва превъ тая втша, 
следъ като постоянното ирисът-
етвие на общината възприе на
пълно тая хубава идея и вло
ж и необходимата енергия ва 
нейното осъществяване. Днесъ 
Варна моя«е да се гордте съ 
единъ ивященъ и припетливъ 
читалищенъ салонъ. 

Театъръ. 
Подъ внака на подема се раз

вива и теятрътъ превъ ивтек-
лвта вима. Следъ като .Бъчва-
ровъ напусна града ни, теат
ралното дело изнадпл въ кри
ва. Това обевкуражи общинска
та управа и тя премахва ивъ 
бюджета параграфа по поддър
жане на общинска театрална 
трупа. Тогава група енергични 
млади аргисти сформираха тъй 
нареченгя Грядаси драматиче-
еки театъръ, който въпреки 
тежките Финансови й сценични 
условия можа въ кратко време 
да се налояси, на публиката. 
Вдъхновявани отъ идейность и 
желание ва^стилна игра, тия ар 
тисти ивобпто полагаха големи 
грижи при подбора на реиерту-
ара си. Обаче по редица при
чини следъ 3 месечна работа 
тоя театъръ требваше да се 
претопи въ другъ единъ по-го-
лЪмъ съставъ еъ съвсемъ не-
подходящъ за Варна главенъ 
режисьоръ. И въ течение на 2 
години на тукашичта сцена св 
шир4ше невежеството и про 
Фанацията, вследствие на което 
по-културната публика пресга 
на до посещава театра, При .ед • 
но крайно неивгодно полоя:ение 
започна работата си сегашната 
театралнч трупа подъ ръковод
ството на г. Яневъ. Сегашниятъ 
театъръ 'продължапа въ извест
на степень делото на бившия 
Гр . драм.чтиченъ театъръ, по
вечето оть чиито основатели 
обравуввтъ й главното му ядро, 
къмъ което г. ЯНРПЪ успе да 
привлече още нйкслко добри 
сили. Умело открилъ сезона съ 

„Майстори", глапниятъ режи
сьоръ можа съ тая пиеса да 
привлече отноно публиката въ 
театра. Съ подбора па следва
щ и т е пиеси той усп-Ь да под
държа и ваеилп събудения на
ново пнтерест. до такава сте
пень, че въ течение на гаесчь 
м?1"рца нъ тептрглнптн к.чса при -
около 190-ир.>дстпнл.'Ш.я с ъ пос
тъпили отъ входни билети о^о-
ло 800 хиляди лева -— сума не . 
достигната досега отъ провин-
циаленъ театъръ, освенъ отъ 
Русенския преди 3 — 4 години. 
Досега еж, поставени кръгло 20 
пиеси, отъ които четири българ 
ски. Въ „Варн. Общ. вестнйкъ" 
г. Василъ Ставревъ даде детай-
ленъ прегледъ иа дейностьта 
на трупата, ватова тукъ ще се 
вядоволимъ само съ кратки бе
лежки . Въпреки големите тех
нически мъчнотии и неудобст
ва за работа, повечето отъ пие
сите-бидоха поставени добре, а . 
«екои (Майстори, Арлевианка 
та ,Ствриятъ Хайделбергъ, Ч°р-
пената^мелница) твърде добре. 
Ако и да не покавва голема 
оригиналность и зампхъ въ нт 
становките, (въ това отноше
ние Червената мелница отъ 
Молнаръ прави щастливо ив 
ключение,) г. Яиевъ работи съ 
разбиране и система и съ това 
допринася много за стабилизи
рането на трупата и я подгот
вя за бъдещи но големи пости
жения. А това, както пече се 
изтъкна, е и най-ценното засега 
въ работата на варненските 
културни деятели. Изобщо как
то у .режисьорътъ и у персо
нала проличава повишено съз 
нанио и ,желания да се задово
ли вкуса на по-взискателната 
публика. Това би станало въ 
по-голема степень, ако въ ре-
нертуара се бехч вмъкнали още 
некои пиеси по вкуса именно 
на тая публика. Сега трупата, 
разполага съ сили като г г. 
Оджккоиа, Пуховека, Янева, 
Трандвфилопъ, Богданопъ, г. 
Георгиевъ, Петровъ и др., кои
то бпха могли да изнееатъ пие
си съ по-сложенъ хнряктеръ и 
психологически КОНФЛИКТИ За
това едно опущение бе, гдето 
стогодишнината на Ибсенп не 
се оанаменува съ ностанянето 
на негова пиеса. Пряктиката на 
гостуване на добрите сили отъ 
Народния театъръ, подета съ 
гастрола на Бъчва роиъ. не треб
ва да сн изоставя, а напрчтилъ 
да се разшири. 

Изобщо, бевъ да си ватпаря-
ме очите нредъ дефектите на 
сегашния съставъ, ние хранимъ 
надеждата, че гой попълненъ съ 
още 4—5 добри сили, съ до
стойнство щн може да изя- ся 
спектаклите си въ новия теа
търъ , чието скорошно довърш
ване изглежда, че предстои. 
Той заслужава нкпълно подкре
пата на държавата, общината н 
гражданството. 

Му з и н а 
Въ музикално отношение на 

нръвъ ногледъ нрави впечат

ление, че презъ изтеклия ее-
зонъ не ге съвдаде много нещо 
По количество ни дадени кон 
церти т; я година от ••тъп на , на 
миналите, об.-.че, изнесеното 
говори за еди- сериоч.па рчботя," 
га знпчнтелни и дяже 1-олеми 
художествени постиж-чшн, как 
то н ва едн;> систематична ря 
бота съ огледъ аа бъдеща дъй-,, 
но<")ь Въ клавирните си кон 
це.рти г. Н. Найденовъ изпъкна 
като худоашнкъ съ големо 
въплътение на ивраза и еъ все 
по-голе»ю техническо съвър
шенство. Отъ дадените хоровъ 
и симфоиппелки концерта оста 
на ' впечатлението, че ; Варна 
има най сетне единъ многообе-
щаващъ народчнъ хоръ, а така 
също и единъ симфонически 
орвестъръ. Създаденъ едва пре
ди две години, хорътъ „Морски 
звуци" прави пече впечатление 
съ стегнатата си дисциплина и 
съ стройното изптлнение на 
сравнително трудни комбинации 
Превъ тая вима той се яви за 
нръвъ и-ягть нредъ музикалния 
еггвтъ съ самостоятеленъ кон-
цертъ, който въпреки известни 
дефекти въ много отношения 
надминава' и ньйсм'Ьли1е очак-
вгния. Диригентътъ му г Ив. 
СтеФановъ, който доскоро не 
се бе проявчлъ като хоровъ 
диригентъ, изненадвасъ начина 
по който се справя съ доста 
сложни партитури, й съ опла 
диването на такъвъ труденъ 
апяратъ, какъвто представлява 
едниъ младъ хсръ, съставенъ 
предимно отъ още недостатъч 
но оформени и необработени 
гласове, върху чиято ПОСТЙНОВ-
кв*1ма още много да се работи. 
Ентуаиавмътъ, ко!'1го изглежда, 
че вдъхновява членовете иа 
хора ьъздьг». -'.толеми падеж 
ди. Ето з що обществото и 
меродавните Фактори, тр'йбва 
да му окажатъ п ъ л н о съ
действие. Около тоя хоръ 
требва да сч обединятъ пай 
добрите сили о , ъ ехщестную-
щ и т е църковни' хорове. Той 
требва да се развие , и съ ог-
ледъ на бъда щ и т е музикялни 
тържества, тъй като привлича
нето на хоръ отъ другаде е 
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мъчнотии. 
Отъ тоя подобни съображе

ния требви да бждн подкре-
пенъ и СФОрмиро!; ниятъ пр. еъ 
зимата «ПМФОНИЧ» « ки оркестьръ 
на профоспонал.и,.! музикяленъ 
съгозъ. Изнесените отъ него 
СИМФОНИЧ. концерти говорятъ 
за една голема дееспособность 
на оркестрантите. Тоя апаратъ 
се явява годеиъ зт по-големи 
начинания, осооуо. ако бъде 
увеличенъ съ ду-хччи, гл-ишо 
на д ъ р и е н и ' инструменти. 
П пълненъ __ съ 10—15 тт 
кина отвънъ, т«й би могълъ 
още, превъ това л-Ьто да изнесе 
еимфоничееките концерти' на 
•музикалните тържества. 

И така изтеклата вима мина 
въ подготовка и системно т̂ >у 
долюбие. Дано близкото бъдаще 
увенчае съ усц-Ьхъ тся работа. 
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Връсваро-фпЕЗьорска палонъ 

на Атзнс!съ ИВР.ЯОВЪ . 
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^ 
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/л м\ / 

Пристигна преппра 

ул. „Цчрь 1>--|шсъи .V 6 
до к Ф(-не „.Д|1ндонъ" 

Единствения въ България елек 
трически нлвра^ Ке.>1|а4!с 
М а у в Г . за е,ц 
ССЦ (, СЪ КОНКуреИТНИ Ц»*Н1.. Пей-
модерно ц<!С'1'р1'г>!?,Н'-, оргз \[-: и•-, 
водни андулацпя съ снецналенъ 
нрепаратъ, м-1Н;ч;Ю[)ъ, електри
чески масажи, измиване на к.-.и 
съ специяленъ препаратъ кейк 
Изрлботнатъ-се всекакъпъ иидъ изкусгш ни коси и перуки 

Изящно хигиенично бръснене и стриженс напълно 
ва,\оволяиащъ вкуса на клиента. 

Парфюмерия и пудри на конкурентни цени — 20°/о намалеп«е. 
препарата Ш К Е А Ь ИЕИКЕ ва боядисване на коси -- най различни цветове. 

Публикувало нъ Дгрж. воегвикъ бр. 10 отъ 17 IV 1928 г. 

ВАРПЕП ГРАДСКО ОБЩ. УПРАВЛЕНИЕ 

Обявление. ' . , 
' № 08 ,0 

г.). Варна; 4 априль 1.9^8 юд. 
Варненското градско общинско управ

ление обяннва на инторесугощит* се, че па 
Ш ,'юдийт г. въ помещеиието на об1Ц. електр. 
централа, ще се произведе търгъ съ тайна 
конкуренция за: 

1) Доставката и инсталирането на една 
коз:члектна турбогонераторна група отъ 
1000 киловата или два дизелови мотори о.ъ 
по 800 конски сили съ генераторите — 
комплект*; > •• 

2) Д>стйвка- и. монтиране на 16 транс
форматори.' 

о) Доставка-, на разни електрически ма-
.терияли,-кабели, жици,-аплици и др и 

4) Доставка па разни сечквни машини. 
Предложенията и докуленните ще се 

приематъ отъ 14 до 15 часа. • 
За правоучастие се изискна залогъ 

250,000 лв. вь удостоверение оть Б Н. 
или.Вемл. Баики, придружено съ деклара-
ци17, че'к«:ннуренъ върху когото се възло
жи тьрга ще допълни залога .до 5°/° отъ 
оферпранпта 'стойнгс1ь и документи съглас
но З. В 0. II. и поемни'1е условия, които 
могатъ да се ьпднтъ всеки присжтственъ 
день 'въ електрическото'отделение на общи
ната, иреинсь ц{ и. по скнайе се изпраща 
срещу 500 лв. 

•Допуща'се оферираяе и въ чужда валута 
Всиунп разноски пс публикация", К-рбъ, 

данчщн. и ир. съ за смегка ка достаччику. 

ОТЪЮьЩИВАТА. 

В А РВЕНОКО ГРАДСКО 0ВЩИН 0 К0 У П Р ^ В ЛЕ НИЕ 

Обявление. 
."'•"/"' "• ''••'-• '•'_ №'1'858 -• •'•' ' ; ; Г 

гр. Варла, 20, априлъ 1928 год 
Въ ДОНЬЛЯОНЙО на обявлена(\№ 0880 огъ5 IV 1928 

год. публикувано въ Дьржчвонъ весгвикъ брой 10 отъ 
17 IV т. г. обевипа се н\ янгороеуюащте се, че т 18 
май ту.г. до 10 чел въ Варненско го окръжно данъпао 
уаравлоня») ще се прои.^едо търгь съ тайаа;коа«уреяция 
:т доставката на 10000 кгр. мив^рално маел > заДазелйви 
могорч. Маслото ще бдде два вида -- 5000 кгр оть 
единия вид, и 5000 — дтъ другия. 

Прибличите мм (*той юсъ '200,000 левл..;.'.3а. пр-?в<»у-
чаеги.-; заи)'?. 10% къ б'.н:о»п> у I «.стоверение и "докумен-
•и <-т-.-гласн!) 3 в 0 й 

Прел..1о;к'-ни.'то р-Ьбяа да с дьржа по отделно цена
та па едиль к р оть д:'ага !яц* ч •. пя, и.Д1 б.що'црг-
дргжено оп,. Мисури ой, но дв I килогр ша "*а :»с.екя 
вигь и сг.чн^ни въ .и д',а е* 1а оп, по ед1Н'ь килограмъ 
! • ( • ! . -и . О ф с >гн бс.Гп м - н ; г р и н е е П ; ) . 1 е м а : ъ 

Н^чки р^нносп! ао'-публик.1Ня,.герб1, щ и п я ир. 
съ ';а (,'ч'Ь'1::1 ма дчггавч-чиг. 

0'1Ъ ОБЩИНАТА 

1^1-ь. 

Еле:с грнческо д ълготрайно 
(6 месечно) къдрене на дамски 

и м ъ ж к и коси. 

Е Н."|ГГ')'.'ИЧ.»СК(. Д1 . . 1Г | )Т11ЯЙН0 " 

' 6 месечно) .гьдре.г- на 
Д « М ( ' К И I! ГМЖ.ЯСКН КОСИ. 

имекчмпв к((«ата и пр. 
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ц ^МШС^ШШт " ° Ч1'"*^"4''1-'» опнвя..», че продава нъ «еч-м 
- ^ * * Л , \ п " . » п « 7 Щ Ч Т ° - » р О В А Д А Л Ъ Д Е Р Е , нядъ Пейнвджикь^. 

около 1 5 0 - 2 0 0 броя -дъриега (баби) г-лбгръ и д л 6 ъ , -рока Л'-улЩ 
наеаието >п които е крия на м. аирп.п, „. г. Ляповит-Ь д ъ р н е г а ^ 
(баби ще се, отстлпятъ ларомъ на купувача на другите д ъ т - е т а ^ 

Цепене. .реаане а изнасяне с ъ 8П см-Ьк». на купувача П р е д ! 
лг.женш! ш.еменни се ириематъ въ К.миснрстното до 17 того # 3 
часа следъ «ладие Щ е се оФерира" цена на брои дърво и « « Я 

лт.лото количество. ' г « 

I «в=-г.гтаггает*1г?г т.'.-тяя1«»ятажда I Печатница Добри Тодоров1 Варна 
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